
Helsinge d. 9/11-06

Til undervisningsminister Bertel Haarder, de uddannelsespolitiske ordførere, 
Ugeposten, Frederiksborg Amtsavis.

På Helsinge Gymnasium har lærerne i dag holdt møde om gymnasiernes fremtidige 
økonomi.

Vi er alle stærkt bekymrede for de følger vedtagelsen af finansloven vil få for 
gymnasieområdet og vores skole, og vi vil på det kraftigste udtrykke vores protest 
over for besparelserne.

Der er tale om voldsomme besparelser  på et trecifret millionbeløb og det vil få 
store følger for alle gymnasier.

Udsigten til måske at skulle have 35-37 elever i klassen er skræmmende.
Det vil give helt uacceptable arbejdsvilkår både for elever og lærere. Med et sådan 
elevtal vil det ikke være muligt at gennemføre undervisningen forsvarligt, det vil 
blive endog meget vanskeligt at leve op til gymnasiereformens krav og formål, og 
det ville give et stort frafald af elever.

Besparelserne kommer i en tid hvor lærerne i gymnasieskolen i forvejen er meget 
hårdt presset. Vi er midt i indførelse af gymnasiereformen, selveje og ny 
karakterskala skal implementeres, og graden af stress er stor på de enkelte 
arbejdspladser.

Vi kommunikerer med andre gymnasier i hele landet, og blandt kollegerne er der stor 
enighed om at deltage i en fælles faglig aktion mod besparelserne.

På vegne af lærerne på Helsinge Gymnasium

Bente Thomsen – Formand for Pædagogisk Råd (PR)

Thomas Kruse – Næstformand for PR

Henning Vølund Tømmerholt – Sekretær for PR
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